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Chybí 90 milionů pro výkup pozemků na stavbu dálnice D11 
Ředitelství silnic a dálnic (ŘSD) nemá peníze na výkup pozemků pro připravovanou dostavbu 

dálnice D11. Slíbených 90 milionů korun pro farmářku Ludmilu Havránkovou musí podle ŘSD ze 
státního rozpočtu sehnat minister-
stvo dopravy. Ministerstvo dopravy 
ale trvá na tom, že peníze jsou při-
praveny na účtech ŘSD. 

„Finanční prostředky budou pře-
vedeny v řádu dní. Jde o peníze, 
které má ŘSD připraveny na výku-
py v rámci rozpočtu,“ uvedl mluvčí 
ministerstva dopravy Jakub Ptačin-
ský. Podle mluvčí ŘSD Martiny 
Vápeníkové vypořádání s farmář-
kou rovněž komplikují okolnosti 
převádění pozemků v rámci předem 
dohodnuté směny. 

Havránková si podle domluvy 
nakoupí po celé republice zemědělské parcely, které jí Pozemkový fond ČR vymění za 130 hektarů 
zemědělské půdy u Hradce Králové, které si statkářka už dříve vybrala. Ke složení 90 milionů 
korun na tyto nákupy se ale podle Eura zatím nikdo nemá. Se směnou musí souhlasit také dozorčí 
rada Pozemkového fondu. Pro jejího předsedu Jiřího Papeže (ODS) bylo uzavření dohody překva-
pením. „Ještě to neznamená, že pro směnu pozemků automaticky zvedneme ruku,“ řekl. Pole, 
která si Havránková vyhlédla, budou podle něj muset vyklidit sedláci, kteří na nich dlouhodobě 
hospodaří v nájmu. Jejich rodiny byly za kolektivizace podobně postižené jako rodina Ludmily 
Havránkové. 

Návrh koncepce počítá s podporou výstavby nájemních bytů 
Stát bude v příštích letech více podporovat výstavbu nájemních bytů, a to zvláště pro seniory. 

Počítá s tím návrh státní koncepce bydlení na roky 2014 až 2020, který na konferenci Státního 
fondu rozvoje bydlení (SFRB) představil ministr pro místní rozvoj Kamil Jankovský. Pilotní pro-
gram podpory výstavby nájemních bytů pro seniory má dostat vláda do konce července. Podporu 
bude SFRB poskytovat hlavně v podobě nízkoúročených úvěrů na výstavbu nájemních bytů či na 
rekonstrukce. Jedním z klíčových principů připravované koncepce bydlení má být podle ministra 
Jankovského dlouhodobost. „Je špatné, když se pravidla mění každý rok,“ poznamenal šéf MMR. 
To si myslí i generální ředitel Svazu podnikatelů ve stavebnictví Miloslav Mašek. „Pro podporu 
výstavby bytů v příštím období by měla platit jasná a dlouhodobá pravidla, která by se neměla 
měnit minimálně deset let a měla by být centralizována a kontrolována jednou institucí, například 
Státním fondem rozvoje bydlení,“ uvedl ředitel svazu. 

Výrobě vápna se loni v ČR dařilo 
Výroba vápna v Česku se loni zvýšila o 7,3 procenta na 915 000 tun. Na tuzemském trhu vápen-

ky prodaly 869 000 tun vápna, což je meziroční růst o 4,7 procenta. Vyplývá to z aktuálních čísel 
Svazu výrobců vápna ČR. 

„Hlavními důvody bylo oživení českého průmyslu, zejména průmyslu výroby oceli a nárůst 
exportu na Slovensko,“ řekl k loňskému růstu předseda Svazu výrobců vápna ČR Jan Šroubek. 
Přesto byla podle něj výroba stále jen na 85 pro-
centech produkce z předkrizového roku 2007. 
Výrobu sráží hlavně pokračující útlum ve sta-
vebnictví. Růst výroby očekávají vápenky i le-
tos. „Lze předpokládat, že pozitivní trend ve 
výrobě vápna bude pokračovat i v roce 2011. Za 
první čtvrtletí jsme nad úrovní roku 2010,“ uvedl 
šéf svazu. Celý obor se může letos podle Šroub-
ka vrátit na úroveň produkce kolem jednoho 
milionu tun, což by už znamenalo přiblížení k 
hranici před krizí. Mezi největší výroby vápna v 
Česku, které se často nacházejí poblíž vápencových lomů, patří například Vápenka Čertovy schody 
na Berounsku, Vápenka Vitošov na Šumpersku nebo Carmeuse v Mokré na Brněnsku. 
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Výrobce betonových prvků čeká oživení trhu 
Výroba betonových prvků, jako jsou panely, 

sloupy nebo schodiště, se možná letos odrazí 
od loňského dna. Myslí si to výrobce betono-
vých prefabrikátů Prefa Praha. Vyšší poptávka 
se může následně promítnout také do růstu 
tržeb. „Rok 2010 byl pro Prefu Praha a.s. 
rokem kritickým. Stavební trh a zejména seg-
ment pozemních staveb dále klesnul s důrazem 
na další pokles prefabrikovaných konstrukcí,“ 
uvedlo představenstvo firmy. Trh prefabriko-
vaných materiálů loni klesl o 15 až 20 procent, 
ve srovnání se stavebním boomem roku 2007 
dokonce o 70 procent. 

Bögl a Krýsl uspěl v tendru na stavbu dálnice na Slovensku 
Bögl a Krýsl spolu se slovenským Váhostavem-SK postaví u Levoče na Slovensku devět kilo-

metrů dlouhý úsek dálnice. Vítězné konsorcium nabídlo překvapivě nízkou cenu necelých 60 mili-
onů eur (1,45 miliardy Kč), která byla nejvýhodnější ze všech 13 účastníků tendru a zhruba o třeti-
nu nižší než původní odhad hodnoty zakázky. 

Společnosti ŽPSV se výrazně propadl zisk 
Společnosti ŽPSV, která se řadí k největším 

tuzemským producentům betonových stavebnin, 
se v loňském roce meziročně výrazně propadl 
zisk. Zatímco předloňské hospodaření firma 
ukončila s hospodářským výsledkem 103 milio-
nů korun, loni to je 286 000 Kč. Tržby klesly o 
18 procent na 1,08 miliardy Kč. 

„Naše odhady o průběhu ekonomické krize, 
zvláště v oblasti stavebnictví, plně nevystihly 
dopad na trh, zejména v dopravní infrastruktuře. 
Například pokles v zahajovaných investicích v 
dopravní infrastruktuře byl 74 procent. Současně 
pokračoval pokles cenových relací zakázek v 
pozemním stavitelství. Tyto skutečnosti měly velký dopad do ekonomických výsledků společnos-
ti,“ řekl generální ředitel podniku František Sekanina. 

OHL ŽS plánuje na letošek růst tržeb 
Pětka českého stavebnictví brněnská OHL ŽS plánuje na letošní rok růst tržeb o 12 procent na 

11,579 miliardy korun. Stále je to ale méně, než jaké měla tržby v letech 2008 a 2009, tedy před 
krizí v českém stavebnictví. V roce 2009 tržby OHL ŽS činily 12,6 miliardy korun. Firma tehdy 
vydělala po zdanění 225 milionů korun. Na letošní rok plánuje čistý zisk 210 milionů, loni vyděla-
la 191 milionů Kč.  

„Snížení tržeb je dominantním faktorem roku 2010. To poznamenalo většinu ekonomických 
ukazatelů, příznivější vývoj je jen u rentability tržeb. Ta se díky absenci velkých ztrátových staveb 
mírně zvýšila z 1,79 procenta na 1,86 procenta,“ uvedl vedoucí ekonom společnosti Jaroslav Šan-
dr. Firma už dříve uvedla, že na zastavení nových projektů dopravní infrastruktury v ČR musela 
reagovat přesunutím významné části svých výrobních kapacit do zahraničí. „Dominantním prv-
kem nové zásoby práce se staly železniční zakázky v Polsku a silniční zakázky v Bosně a Herce-
govině,“ uvedl Šandr. 

Stavební firmě Subterra se loni podařilo zvýšit tržby i zisk 
Subterra oznámila, že se jí  v roce 2010 podařilo zvýšit čistý zisk přibližně o trojnásobek na 

158,9 milionu korun.  
Tržby firmy se zvýšily na 4,6 miliardy korun z 

předloňských čtyř miliard. Podobně jako řada dal-
ších stavebních firem se ani Subterra kvůli útlumu 
stavebnictví nevyhnula propouštění. 

V důsledku vývoje stavebního trhu a převládající 
nejistoty v získávání konkrétních zakázek došlo 
zejména ve druhém pololetí roku 2010 k význam-
nému snížení počtu zaměstnanců převážně v děl-
nických profesích. Firma loni zaměstnávala v prů-
měru 977 lidí, v roce 2009 měl podnik 1002 pra-
covníků. 

Stavební výroba v dubnu klesla o 6 procent 
Tuzemská stavební výroba v dubnu mezi-

ročně klesla o šest procent po březnovém 
revidovaném růstu o 5,8 procenta. Počet do-
končených bytů se propadl o 27,7 procenta, 
množství zahájených bytů se meziročně sníži-
lo o 18,2 procenta. 

Karlovarský kraj chce zabránit skupování pozemků 
Karlovarský kraj požádá Pozemkový fond, 

aby pozastavil prodeje a pronájmy pozemků, 
které leží na trase plánované rychlostní silnice 
R6 z Karlových Varů do Prahy. Chce tak za-
bránit spekulativním nákupům, které by moh-
ly prodražit stavbu, a snížit tak šanci na do-
stavbu silnice. 

Moravskoslezská stavba roku 
Nejvyšší ocenění Grand Prix v pátém roční-

ku soutěže Stavba Moravskoslezského kraje 
2010 získalo Integrované bezpečnostní cent-
rum v Ostravě, ve kterém sídlí společně hasi-
či, záchranáři a policisté. 

Kopos Kolín postavil halu na Ukrajině 
Výrobce elektroinstalačního materiálu Ko-

pos Kolín investoval 111 milionů korun do 
výstavby nové výrobní a skladové haly na 
Ukrajině. Stavba začala loni v červenci a v 
uplynulých dnech byla dokončena. 

Brněnské lékařské výzkumné centrum má jisté peníze 
V Brně vznikne centrum medicínského 

výzkumu za zhruba pět miliard korun. Projekt 
Mezinárodního centra klinického výzkumu 
(ICRC) získal v Bruselu oficiálně potvrzení 
evropské dotace zhruba 2,5 miliardy korun. 

V žižkovském vysílači bude nová restaurace 
Vnitřní prostory žižkovského vysílače, který 

je už více než 20 let kontroverzní dominantou 
Prahy, čeká rekonstrukce. Impozantní výhled 
si od příštího roku návštěvníci užijí z restaura-
ce a kavárny. Úpravy se dotknou i parku v 
bezprostřední blízkosti vysílače. Soukromý 
investor plánuje vložit do oprav zhruba 60 
milionů korun. 

Kadaň v pátek otevře novou sportovní halu 
Novou sportovní halu pro 500 sedících di-

váků otevřou v pátek v devatenáctitisícové 
Kadani na Chomutovsku. Její stavba stála 120 
milionů korun a zhruba třetinou na ni přispěly 
evropské fondy. 

V Moravském Krumlově zateplili základní školu 
V Moravském Krumlově dokončili po půl 

roce zateplení Základní školy Ivančická. Cel-
kové náklady se vyšplhaly na 27,7 milionu 
korun, část z toho hradilo město, část dostalo 
z fondů EU a od státu. 

Bögl & Krýsl: Mělo být stíháno daleko víc lidí 
V souvislosti s vlakovou nehodou ve Stu-

dénce na Novojičínsku ze srpna 2008, kterou 
zaplatilo životem osm lidí a desítky dalších 
byly zraněny, mělo být podle právního zástup-
ce firmy Bögl & Krýsl Radka Ondruše stíháno 
daleko víc lidí. 
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Stavba nejvyšší rozhledny na Moravě 
Velenov na Blanensku připravuje stavbu 

nejvyšší rozhledny na Moravě, která by měla 
začít v příštím roce. Přijde na zhruba 20 milio-
nů korun a bude měřit 65 metrů. 

Písek chce parkovací dům 
Písek uvažuje o stavbě parkovacího domu v 

proluce mezi Divadlem Fráni Šrámka, spor-
tovní halou a obytným domem v Tyršově ulici. 
Nyní je tu malé odstavné parkoviště. 

Nejkrásnější nádraží je v Uherském Hradišti 
Nejkrásnější vlakové nádraží v České repub-

lice má pro letošní rok Uherské Hradiště. Bylo 
postaveno v roce 1930 podle návrhu architekta 
Karla Dvořáka a je nezaměnitelné díky typic-
ké slovácké výzdobě od Růženy Falešníkové z 
Tasova. 

NSS usnadnil stavbu větrných elektráren 
Nejvyšší správní soud (NSS) usnadnil stav-

bu větrných elektráren v Moravskoslezském 
kraji. Zrušil několik pasáží v zásadách územ-
ního rozvoje kraje, které prakticky bránily 
budování elektráren. Vyhověl tak společnému 
návrhu šesti obcí z Opavska a Bruntálska. 

Pod Ústím by mohly v budoucnu vést tři dlouhé tunely 
Navrhovaný nový územní plán Ústí nad 

Labem počítá s tím, že by pod městem mohly 
vést tři tunely o délce minimálně šest kilomet-
rů. Měly by vyrůst i dva nové mosty přes Labe 
a jeden dlouhý most přes nádraží. 

Čínská firma už v Polsku končí 
Čínská firma Covec, která měla v Polsku 

postavit dva úseky dálnice, jež v budoucnu 
spojí Varšavu s Německem, o zakázku přišla. 
Polské ředitelství silnic a dálnic (GDDKiA) 
oznámilo, že odstupuje od smlouvy s firmou a 
bude od ní chtít odškodnění ve výši okolo 741 
milionů zlotých (přes 4,5 miliardy korun). 

O stavbu nové lanovky na Sněžku je zájem 
Nabídky na stavbu nové lanovky na nejvyšší 

českou horu Sněžku podaly stavební firmy 
Chládek a Tintěra Pardubice, Eurovia CS a 
BAK stavební společnost. 

Univerzita zahájila stavbu další části kampusu 
Univerzita Jana Evangelisty Purkyně v Ústí 

nad Labem (UJEP) zahájila stavbu další části 
kampusu za 300 milionů korun. Stavbu chce 
škola dokončit v červenci 2012. 

Úvěr na stavbu relaxačního centra 
Radnice ve Žďáru nad Sázavou si na stavbu 

relaxačního centra zřejmě vezme úvěr 45 mili-
onů korun s dobou splatnosti deset let. Cent-
rum je financované výhradně z městských 
peněz. Stavba v celkové hodnotě 135 milionů 
korun by měla začít lidem ze Žďáru i z okolí 
sloužit přibližně v polovině příštího roku. 

V Třebíči byla otevřena nová kotelna na biomasu 
V Třebíči byla otevřena další kotelna na 

biomasu. Zařízení zhruba za 70 milionů korun 
dotovaly evropské fondy. 

Nový pětihvězdičkový hotel Chateau Herálec  
Jeden z nejkrásnějších českých zámků 

Chateau Herálec otevře své brány návštěvní-
kům již 1. srpna tohoto roku. Přestavba zám-
ku Chateau Herálec na luxusní pěti hvězdič-
kový boutique hotel byla realizována na 
základě projektu známého vysočinského 
architekta Dr. Ing. arch. Jaroslava Huňáčka a 
v úzké spolupráci s orgány památkové péče. 
Generálním dodavatelem stavebních prací 
byla také stavební společnost PSJ, a.s., která 
při rekonstrukci potvrdila mimořádnou zdat-
nost a bohaté zkušenosti se stavební obno-
vou historických budov. Spoluautorem inte-
riérů byl bratislavský Ateliér 3, disponující zázemím kvalitních architektů i skvělých scénografů. 
Společně se rovněž podařilo rozehrát na půdě zámku působivé divadlo, které okouzlí každého 
návštěvníka. Cenná byla v tomto kontextu i spolupráce s Oblastní galerií Vysočina, z jejíhož depo-
zitáře byla vybrána díla, která budou úchvatným způsobem prezentována v prostorách zámku. 

Tulipa Rokytka vstupuje do druhé fáze výstavby 
Druhá fáze rezidenčního komplexu Tulipa Rokytka, 
který se nachází v pražských Vysočanech, nabídne 92 
bytů o velikosti 1 + 1 až 4 + 1. Generálním dodavate-
lem stavby je stejně jako u první fáze projektu písecká 
firma CASTA; architektonický návrh je dílem společ-
nosti LOXIA. Do nových bytů se obyvatelé budou 
moci nastěhovat v roce 2013.  
„Výstavba druhé fáze projektu logicky navazuje na 
první etapy, ve které byly již všechny byty prodány a 
Tulipa Rokytka se stala místem pro domov 85 rodin. 
Ve druhé fázi ještě před zahájením stavby je aktuálně 
podepsáno 39 rezervačních smluv na byty v tomto 
rezidenčním projektu,“ uvedl Doron Klein, generální 
ředitel AFI Europe Czech Republic s.r.o. 

Nové domy z řady Dominik 
Společnost Ekonomické stavby (ES), výrobce zděných rodinných domů v ČR, na Slovensku a v 

Polsku, představuje tři nové domy z moderní a oblíbené řady Dominik. Nově přidané domy reagují 
nejen na nejnovější trendy v bydlení, ale také odráží přání klientů. „Stále více stavíme pro mladé 
rodiny a páry, pro které se kvalita bydlení vyjadřuje otevřenými prostory, jednoduchými liniemi a 
prosvětlenými místnostmi,“ představuje nové 
trendy David Mencl, generální ředitel Ekono-
mických staveb. S propojením dřeva a omítky 
na fasádě si hraje druhý z představovaných do-
mů, Dominik 6. Jeho užitná plocha 152 m2 
s dispozicí 5+kk nabízí dostatek prostoru i pro 
početnější rodiny s dětmi. Otevřené přízemí, 
jehož dominantou je opět obývací pokoj propo-
jený s kuchyní, dává prostor společným chvil-
kám celé rodiny. Při využití programu Génius je 
měsíční splátka za tento dům 9475 Kč, celková 
cena přitom činí 3 600 000 Kč. 

Bydlení pro seniory 
Klidná lokalita Prahy 9 – Čakovice v blízkosti zámeckého parku znamená únik z hektického, 

betonového a drahého centra Prahy. Čakovic-
ký park představuje bydlení v klidném pro-
středí uprostřed zeleně a přitom na dosah 
všem civilizačním vymoženostem. Klid a 
bezpečí života zde uvítají kromě mladých 
rodin s dětmi právě i rodiče již dospělých 
dětí, kteří se zde mohou naplno věnovat svým 
zálibám.  
Nyní probíhá první fáze výstavby, kdy vyros-
te v blízkosti zámeckého parku na 274 bytů o 
velikosti 1+kk až 5+kk. Ceny bytů začínají na 
37 500 Kč/m2. 
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Piotr Was byl jmeno-
ván na pozici P3 
(mezinárodní provozova-
tel a developer moder-
ních logistických parků) 
ředitelem leasingu a de-
velopmentu. Před nástu-
pem do P3 působil jako 
ve společnosti Parkridge 
pro střední a východní 
Evropu a dále jako člen představenstva spo-
lečnosti Parkridge SPVs, kde obchodoval s 
logistickými nemovitostmi. Pracoval také jako 
Leasing Manager ve společnosti ProLogis, 
Leasing Director ve společnosti Parkridge CE 
Developments, Senior Property Consultant ve 
společnosti DTZ a Marketing Specialist v 
logistické firmě MEXEM. 

Stephen Connor při-
chází do Prahy z varšav-
ské kanceláře Colliers 
International, kde tři 
roky pracoval v oddělení 
oceňování nemovitostí. 
Stephen pracoval pro 
mezinárodní klienty a 
největší hráče na pol-
ském trhu a podílel se 
rovněž na koordinaci přeshraniční spolupráce 
mezi ostatními pobočkami v regionu střední a 
východní Evropy. Před nástupem do Colliers 
International se 12 let věnoval oceňování ne-
movitostí ve veřejném sektoru ve svém rod-
ném Skotsku. 

• Pozvánka na konferenci o komínech 
Konference plynule navazuje na cyklus semi-
nářů Jak-jsem-potkal-fabriku pořádaných v 
prvních třech měsících tohoto roku. Zároveň 
jde o symbolické vyústění letošního bienále 
Industriální stopy 2011, které v Kostelci nad 
Černými lesy začalo a oklikou se sem vrací. 
Konference je pořádána v rámci projektu NA-
KI Industriální topografie ČR. Koná se 
11/11/11, v 9 hodin v Zájezdním pivovaru 
(www.pivovarkostelec.cz), Kostelec nad Čer-
nými lesy. 
• Mezinárodní veletrh FOR ARCH 2011 
Letošní, již 22. ročník, proběhne od 21. do 25. 
9. 2011 (středa – neděle) v Pražském veletrž-
ním areálu Letňany. V souběžném termínu se 
konají čtyři další odborné veletrhy: FOR 
THERM (2. ročník veletrhu vytápění, alterna-
tivních zdrojů energie a vzduchotechniky); 
FOR ELEKTRO (4. ročník veletrhu elektro-
techniky, osvětlovací techniky a zabezpečova-
cích systémů); FOR WOOD (6. ročník veletr-
hu progresivního stavění ze dřeva) a SPORT 
TECH (3. ročník veletrhu sportovních staveb, 
jejich technologií a vybavení). Více na 
www.forarch.cz. 

Nastal čas natírání 
Barvy SwingColor neobsahují levnou hlinku a 

umožňují tak vyšší počet nátěrů přes sebe bez 
rizika loupání. Jsou vyrobeny podle nejmoderněj-
ších technologií a trendů v oblasti barev  
a zároveň splňují přísné normy na ochranu životní-
ho prostředí. Jejich výrobcem je renomovaná ně-
mecká firma Brillux s více než 120letou tradicí. 
SwingColor nabízí široké spektrum barev pro 
téměř jakékoliv užití od interiérových disperzí až 
po silikonové fasádní barvy. Při výběru vhodné 
interiérové disperzní barvy vám pro lepší orientaci může pomoci , pokud jde o krycí schopnost či 
odolnost proti otěru za mokra, hodnocení disperzních barev podle západoevropského standardu. 
Barvy mohou v obou těchto kategoriích získat maximálně 5 hvězdiček, přičemž barvy, které plný 
počet získají, patří do 1. třídy a jejich kryvost je pak již při 1. nátěru většinou 100%, čímž uspoříte 
jak námahu, tak čas. Pokud jde o odolnost proti otěru za mokra, obvykle platí, že již barva 2. třídy 
(tedy 4 hvězdičky) je omyvatelná. Tyto údaje (třídy) naleznete i na obalech barev SwingColor. 

Unikátní český vynález Nanospider 
Pět let od uvedení na globální trh a o rok více od světové premiéry prototypu slaví v těchto 

dnech NanospiderTM, český vynález, stroj na hromadnou produkci nanovláken a netkaných textilií 
z nich, které filtrují vodu i vzduch, pomáhají v medicíně, přispívají k řešení problémů životního 
prostředí i energetických potřeb lidstva.  

Produkt patentovaný v Evropě a 34 dalších zemích jako jsou např. USA, Jižní Korea, Čína, Ja-
ponsko, Rusko, Brazílie, který dosud nemá nikde na světě plnohodnotnou konkurenci, je společ-
ným dílem týmu profesora Oldřicha Jirsáka z Technické univerzity v Liberci a zakladatele firmy 
Elmarco Ladislava Mareše, který sice vystudovat VŠCHT v Pardubicích, ale spolupráce 
s libereckou univerzitou mu změnila profesní život. Škála využití nanovláken je velmi široká, od 
filtrů, stavebních izolací a zvukotěsnicích zařízení, přes akumulátory až po kosmetické, farmaceu-
tické a život zachraňující medicínské aplikace (implantáty, výztuže, kontrolní systémy distribuce 
léčiv přesně na místo nutného působení apod.) 

Bezpečnost v okolí bazénu 
Netradiční, ale moderní systém podla-

hových řešení od předního dodavatele v 
tomto segmentu, firmy Excellent Sys-
tems, najde své uplatnění při rekonstruk-
ci starších i při stavbě nových venkov-
ních a vnitřních bazénů.  

Stavebnicový systém s protiskluzovou 
úpravou je vhodný hlavně na schodišťo-
vé stupně či jiné části bazénů, kde se 
tento povrch vyžaduje. Všechny kompo-
nenty se jednoduchým spojováním dají 
kombinovat a vytvářejí tak širokou škálu typizovaných i individuálních řešení. 

Zabezpečení domu v době dovolených 
„Nemusíte již obcházet celý dům a kontrolovat, 
jestli jsou zhasnutá světla a vypnuté elektrické 
přístroje, zda jsou zatažené žaluzie, nebo jste neza-
pomněli zkontrolovat bazén. Vše nyní při odchodu 
zkontrolujete z jednoho místa, například přes doty-
kový displej zabudovaný ve stěně,“ konstatovala 
Alena Janotová, manažerka marketingu ELKO EP. 
Inteligentní elektroinstalace totiž hlídá pohyb 
v domě, dokáže odhalit narušení objektu vloupá-
ním, umí zabránit vzniku požáru a zatopení, vy-
pnout okruh zásuvek a mnoho dalšího.  
Systém iNELS a iNELS Multimedia je naprogra-
mován podle přání zákazníků a je schopen pohlí-

dat chod celého domu. Navíc je uzpůsoben tak, aby se choval ekonomicky a šetřil energií. 
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